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P R O T O K Ó Ł Nr XVII/2016 

z obrad XVII Sesji Rady Gminy Stara Biała, 
która odbyła się w dniu 29 listopada 2016 r. 

 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Pytania do zaproszonych gości. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stara Biała na lata 2016 – 2020. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2016 

rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2017 na obszarze 
gminy Stara Biała. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Lokalnego Programu Rewitalizacji 
Gminy Stara Biała na lata 2016 – 2020”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego pn.: 
„Sprawność-kompetencja-satysfakcja-wysoka jakość obsługi klienta w pięciu JST 
z regionu płockiego i gostynińskiego” w ramach Programu operacyjnego Wiedza 
Edukacja Rozwój 2014-2020, Działanie 2.18 Wysokiej jakości usługi 
administracyjne. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności 
związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 
Maszewo Duże i Nowa Biała. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności 
związanych z obciążeniem służebnością gruntową nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Stara Biała położonych w obrębie geodezyjnym Maszewo Duże. 

14. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie obrad.         
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XVII Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
Rozpoczęła się o godz. 9.15 i zakończyła o godz. 12.35. 
Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  
Listy obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Wojciech Żółtowski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Na sesję nie 
przybył radny Sławomir Trzciński. 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 
Wójta, pracowników Urzędu Gminy i sołtysów. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad i następnie go odczytał. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  
Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowany 
porządek obrad. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosów „za”) przyjęła 
zaproponowany porządek obrad,  który przedstawia się następująco: 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Pytania do zaproszonych gości. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2016 – 2020. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na 2016 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2017 na obszarze gminy Stara Biała. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia „Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Stara Biała na lata 2016 – 2020”. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego pn.: 

„Sprawność-kompetencja-satysfakcja-wysoka jakość obsługi klienta w pięciu JST 
z regionu płockiego i gostynińskiego” w ramach Programu operacyjnego Wiedza 
Edukacja Rozwój 2-14-2020, Działanie 2.18 Wysokiej jakości usługi administracyjne. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże 
i Nowa Biała. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z obciążeniem służebnością gruntową nieruchomości stanowiących własność Gminy 
Stara Biała położonych w obrębie geodezyjnym Maszewo Duże. 

14. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
15. Zapytania i wolne wnioski.                                                                                                                                                                                                                                                                                          
16. Zakończenie obrad.   
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Wobec braku innych wniosków do proponowanego porządku posiedzenia Przewodniczący 
Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia XVI sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia sesji 
radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie 
projekt protokółu z sesji. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XVI Sesji Rady Gminy przyjęto 
jednogłośnie (14 głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 
 Odbyło się spotkanie z przedstawicielami KM – Płock Sp. z o.o. W wyniku negocjacji 

ustalono, że kwota dopłaty do 1 km w 2017 r. pozostanie na poziomie 2016 r., tj. 4,22 zł 
brutto. Następnie Wójt poinformował o zmianach rozkładu jazdy autobusów komunikacji 
miejskiej, w większości na wniosek mieszkańców, które będą poddane konsultacjom 
społecznym. Informacja będzie zamieszczona na stronie internetowej gminy: 
• Linia Nr 1 – nastąpi likwidacja pierwszego kursu z godz. ok. 5.30, dodatkowo zostanie 

wprowadzony kurs ok. godz. 13.00. Jeśli nie będzie uwag mieszkańców zmiany 
nastąpią od 1 stycznia 2017 r.  

• Linia Nr 5 – jest bardzo małe zainteresowanie dojazdem do Starej Białej, więc 
autobus nie będzie już zajeżdżał na pętlę w tej miejscowości. 

• Linia Nr 18 – zmiana kursu w taki sposób, że autobus będzie jeździł do szkoły 
w Wyszynie po swojej obecnej trasie, następnie z Wyszyny do Ludwikowa drogą 
powiatową, dalej drogą gminną przez Wyszynę do Maszewa Dużego i ul. Brwileńską 
do drogi wojewódzkiej Nr 559 (przystanek Maszewo Duże, ul. Brwileńska), następnie 
po starej trasie do Płocka. Ponieważ to rozwiązanie wymagałoby zmiany organizacji 
ruchu, autobus jeździłby nowym kursem później niż od 1 stycznia 2017 r. 

• Mieszkańcy Wyszyny wystąpili o: 
o korektę rozkładu jazdy, która będzie rozpatrzona łącznie z powyższą, 
o kurs autobusu po godz. 22.00 dla osób pracujących na drugą zmianę – wniosek 

zgłoszony na zebraniu wiejskim.  
 Wójt poinformował o prawdopodobnie mających nastąpić od 1 stycznia 2017 r. zmianach 

numeracji linii autobusowych, co nie będzie miało wpływu ani na koszty ani na trasę linii. 
 Zakończono budowę ul. Słonecznej w Brwilnie. Inwestycja jeszcze nie została odebrana, 

ponieważ wykonawca musi poprawić zjazdy do posesji. 
 Na etapie odbioru jest modernizacja skrzyżowania drogi wojewódzkiej Nr 559 z drogą 

powiatową w kierunku Wyszyny. 
 Również na etapie odbioru jest budowa nowego mostu na rzece Wierzbicy w Dziarnowie 

w ciągu drogi powiatowej, realizowana przy udziale finansowym gminy 
 Odbyły się dwa zebrania wiejskie: 

• Mieszkańców Wyszyny, Ludwikowa, Ulaszewa i Kobiernik. 
• Mieszkańców Starych Proboszczewic 
poświęcone bieżącym problemom, z których najważniejszym jest stan dróg, budowa 
kanalizacji sanitarnej i światłowodu w Ludwikowie. 

 Ogłoszone zostały dwa przetargi na remont dróg: 
• w Mańkowie – już podpisano umowę, realizacja zależy od warunków 

atmosferycznych, 
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• do oczyszczalni ścieków w Maszewie – przetarg został unieważniony z powodu zbyt 
wysokiej ceny. Przetarg zostanie powtórnie ogłoszony, więc remont prawdopodobnie 
zostanie wykonany na wiosnę 2017 r. 

 Zbliża się do końca budowa chodnika od cmentarza do ul. Chabrowej w Nowych 
Proboszczewicach. 

 Wszystkie lampy zaplanowane do zamontowania w bieżącym roku na istniejących 
słupach powinny zostać zamontowane w br. 

 Odnośnie oświetlenia ulicznego w Mańkowie - lampy zostały podłączone i już świecą. 
Pozostałe 4 punkty (Nowe Bronowo - Bronowo Kmiece, Stare Draganie, Nowe Trzepowo 
i Ludwikowo) czekają na podłączenie do sieci. 

 Przygotowywano projekt budżetu na 2017 rok, który zgodnie z przepisami został 
przekazany radnym i RIO. 

 Wójt poinformował, że w dniu wczorajszym uczestniczył w spotkaniu samorządowców 
w Płońsku, podczas którego dyskutowano nad wprowadzeniem  reformy oświaty. Wójt 
dodał, że w Gminie Stara Biała nie powinno być z tym problemów; szkoły podstawowe 
należy przekształcić w szkoły 8-letnie, a zespoły szkół z mocy prawa od 1 września 
2017 r, będą przekształcone w 8-letnie szkoły podstawowe, które będą miały w swoich 
strukturach klasy gimnazjalne do czerwca 2019 r., więc w roku szkolnym 2017/2018 będą 
już klasy 7., a w roku szkolnym 2018/2019 klasy 8. Wójt dodał, że Rada Gminy powinna 
podjąć uchwały w sprawie przekształcenia szkół do końca lutego 2017 r. Następnie 
uchwały należy skierować do zaopiniowania przez Kuratorium Oświaty i Związki 
Zawodowe, przy czym opinia Kuratorium będzie dla Rady wiążąca, a opinia Związków – 
nie. Ostateczne uchwały należy podjąć do końca marca 2017 r. 
 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta 
Gminy. 
 
Radny Marek Moderacki: 
 Podziękował za oświetlenie uliczne na ul. Lipnowskiej w Mańkowie. 
 Stwierdził, że mieszkańcy Mańkowa są przeciwni zmianie trasy autobusu linii Nr 18. 

Dodał, że zwiększyłoby to koszty, ponieważ należałoby drogę staranniej utrzymywać 
i odśnieżać. Poza tym droga nad lasem jest często wykorzystywana przez 
spacerowiczów i rowerzystów jako teren rekreacyjny, więc przejazdy autobusu będą 
stwarzały dla nich niebezpieczeństwo. Kolejnym argumentem przeciw jest mała liczba 
mieszkańców nie tylko Mańkowa, ale również Wyszyny , zainteresowanych zmianą trasy 
tego autobusu. Uważa, i takie jest zdanie Komisji Budżetowej, że najlepszym 
rozwiązaniem byłoby przesuniecie pętli autobusowej sprzed szkoły w kierunku Wyszyny, 
co będzie korzystne również dla mieszkańców Ludwikowa. Ponieważ żadne rozwiązanie 
nie zadowoli wszystkich zainteresowanych mieszkańców zaproponował, aby radni 
przegłosowali, może na posiedzeniach komisji, sposób rozwiązania tego zagadnienia. 
Dodał, że Rada Gminy powinna się skupić na szukaniu oszczędności i nie zwiększać 
wydatków na utrzymanie komunikacji publicznej. 

 
Na prośbę Wójta pracownik Urzędu Gminy Pani Anna Kaźmierkiewicz poinformowała 
o możliwości uzyskania pomocy z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa przez 
rolników w związku z ubiegłorocznymi przymrozkami. Skorzystać z niej mogą rolnicy, którzy 
w danej uprawie ponieśli szkody przekraczające 50%. Wnioski o to wsparcie można składać 
do 5 grudnia br. Natomiast rolnicy, którzy w danym roku kalendarzowym ponieśli straty 
w uprawach rolnych, zwierzętach gospodarskich czy rybach w wysokości co najmniej 30% 
średniej rocznej produkcji rolnej w gospodarstwie z trzech lat poprzedzających rok, w którym 
wystąpiła szkoda, mogą składać wnioski o pomoc od 27 grudnia 2016 r. do 25 stycznia  
2017 r. Pani Kaźmierkiewicz zachęciła do zapoznania się ze szczegółowymi informacjami 
u pracowników ODR. Poprosiła sołtysów, aby z otrzymanymi informacjami zapoznali jak 
najwięcej rolników. Dodała, że informacja będzie zamieszczona również na stronie 
internetowej ARiMR. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
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 Zapytał, jaki wpływ będzie miało odejście jednego rocznika po reformie oświaty na 
wysokość otrzymywanej subwencji światowej. Wyraził zaniepokojenie, że straci na tym 
gmina a zyska Płock. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby dyskusję w sprawie likwidacji gimnazjów 
przenieść na sesję Rady Gminy, która będzie zajmowała się tą sprawą. 
Radny Jan Sieradzki: 
 Zauważył, że stawki za 1 km przejazdu autobusu ustalone przez KM – Płock Sp. z o.o. 

są zależne od ceny paliwa, które staniało, natomiast stawki, które nam zaproponowano, 
od kilku lat pozostają takie same. Uważa, że przewoźnik chce w ten sposób zarobić na 
gminie. 

Radny Leszek Majczyna: 
 Wyraził zdanie, że zmiana trasy autobusu linii Nr 18 jest przemyślana. Należy jednak  

sprawdzić, jakie będzie zainteresowanie mieszkańców i doprowadzić do kompromisu 
pomiędzy interesem mieszkańców Mańkowa, Wyszyny i Ludwikowa. 

Radny Marek Moderacki dodał, że nową trasą autobusu linii Nr 18 jest zainteresowanych 
kilka osób i one będą zadowolone ze zmiany, natomiast większość korzystających 
z autobusu wolałaby trasę dotychczasową. 
 
Odpowiedź Wójta: 
Na sprawę poruszoną przez radnego Marka Moderackiego: 
 Wójt zaproponował, aby rozwiązać spór o przebieg trasy autobusu linii 18 poprzez 

uzyskanie opinii mieszkańców korzystających z tej trasy. 
Na sprawę poruszoną przez radnego Jana Sieradzkiego: 
 Cena podana przez KM- Płock S. z o.o. została ustalona w oparciu o dokumenty 

przedstawione podczas negocjacji. Wynika z nich, że 80% ceny to są koszty osobowe, 
przy czym cena benzyny nie jest bardzo istotnym elementem kosztów ogółem. Wójt 
dodał, że od 1 lipca br. udało się wynegocjować niższe ceny biletów jednorazowych. 
Również ceny innych biletów zostały wcześniej obniżone. Nie bez znaczenia jest fakt, że 
nadal stopniowo, ale zauważalnie spada liczba mieszkańców, którzy korzystają 
z komunikacji miejskiej. 

 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Wrócił do sprawy reformy oświaty i zauważył, że ze szkół z terenu gminy znikną 

uczniowie 3. klas gimnazjum, którzy przejdą do szkół w Płocku. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych 
w okresie między sesjami. 
Komisja Rewizyjna spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Jacek Portalski 
omówił tematykę posiedzenia, którą było funkcjonowanie szkół i przedszkoli. 
W sprawach różnych Komisja Rewizyjna: 
o Zapoznała się z projektem uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2017 na obszarze gminy 
Stara Biała. 

o Omawiała bieżące sprawy gminy. 
o Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na dzień 5 grudnia br. 
 
Komisja Budżetowa spotkała się jeden raz. Przewodniczącego Komisji Marek Moderacki 
omówił tematykę posiedzenia: 
1. Gospodarka przestrzenna  i gospodarowanie mieniem gminnym. 
2. Możliwości przygotowania terenów pod działalność gospodarczą. 
W sprawach różnych Komisja Budżetowa: 
o Omawiała bieżące sprawy gminy. 
o Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na dzień 13 grudnia br. 

 
Komisja Polityki Społecznej spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Hubert 
Murawski omówił tematykę posiedzenia: 
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1. Realizacja zadań z zakresu sportu, rekreacji i turystyki w 2016 r. 
2. Współpraca z organizacjami pozarządowymi. 
W sprawach różnych Komisja Polityki Społecznej: 
o Omawiała bieżące sprawy gminy. 
o Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na dzień 8 grudnia br. 
 
Radni nie mieli pytań do przedstawionych sprawozdań. 
 
Przewodniczący Rady: 
• Odczytał pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Płocku, które wpłynęło 31 

października 2016 r., a więc po XVI sesji Rady Gminy, która odbyła się 27 października 
2016 r., zawierające informację z analizy danych zawartych w oświadczeniach 
majątkowych radnych i pracowników samorządowych Gminy Stara Biała. 

• Podziękował radnym i sołtysom, którzy 10 listopada byli obecni na uroczystości 
upamiętniającej rocznicę odzyskania niepodległości przez Polskę zorganizowanej 
w Szkole Podstawowej w Starej Białej. 

• Poinformował, że swój comiesięczny dyżur w tym miesiącu będzie pełnił w dniu 
dzisiejszym w godz. 13.00 – 15.00. 

• Zaprosił wszystkich obecnych na sali na Wigilię, którą organizuje w dniu 17 grudnia 
o godz. 18.00 w remizie OSP w Starej Białej. 

 
Ad. 6.  
Ponieważ żaden z zaproszonych gości nie przybył na sesję, Przewodniczący Rady  
o godz. 10.40 zarządził 20 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 11.00 wznowiono obrady. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2016 – 2020. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabranie głosu 
Skarbnik Gminy. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiany w projekcie uchwały z punktu 7 i z punktu 8 porządku 
obrad, które są wobec siebie współzależne, zostały wprowadzone, ponieważ w dniu 24 
listopada br. gmina otrzymała środki finansowe od Wojewody Mazowieckiego, które należało 
wprowadzić do budżetu przed 29 listopada br. Były to: 
− 84 260 zł z przeznaczeniem na wypłatę świadczeń rodzinnych i świadczeń z funduszu 

alimentacyjnego, 
− 90 870 zł z przeznaczeniem na realizację programu „500 Plus”. 
Świadczenia te wypłacano 25 listopada br. 
W konsekwencji wprowadzenia obu kwot do Wieloletniej Prognozy Finansowej i Budżetu 
gminy zmianie uległa kwota dochodów i wydatków.  
Następnie Skarbnik Gminy odczytała proponowane zmiany zawarte w projekcie uchwały. 
 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosów „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 155/XVII/16 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stara Biała na lata 2016 – 2020 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
 



7/13 
 

Ad. 8. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
gminy Stara Biała na 2016 rok. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił radnych o zabieranie głosu. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 156/XVII/16  zmieniającej Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na 2016 
rok (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej 
ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2017 na 
obszarze gminy Stara Biała. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. Dodał również, że projekt uchwały został omówiony przez wszystkie komisje 
Rady Gminy. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:   „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 157/XVII/16 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej 
jako podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2017 na obszarze gminy Stara Biała   
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
„Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Stara Biała na lata 2016 – 2020”. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że projekt uchwały odbiega nieznacznie od wersji wyjściowej, 
ponieważ był konsultowany z mieszkańcami, w wyniku czego wprowadzono korekty treści 
oraz skorygowano drobne omyłki pisarskie. Wójt dodał, że ww. Program pozwoli na 
ubieganie się o zewnętrzne środki finansowe na cele, które są w nim określone. Następnie 
omówił zawarte w Programie projekty przewidziane w związku z rewitalizacją. 
 
Radny Stanisław Antoszkiewicz podziękował Wójtowi za zajęcie się potrzebami 
społeczności Ogorzelic, na które wskazywał od początku kadencji. Wyraził przekonanie, że 
poprawa infrastruktury wpłynie na zachowanie mieszkańców i ich dbałość o otoczenie, 
w którym żyją. Następnie poprosił radnych o podjęcie ww. uchwały. 
 
Wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
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                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 158/XVII/16 w sprawie w sprawie uchwalenia „Lokalnego Programu 
Rewitalizacji Gminy Stara Biała na lata 2016 – 2020” (uchwała w załączeniu do 
protokółu). 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
realizacji projektu partnerskiego pn.: „Sprawność-kompetencja-satysfakcja-wysoka jakość 
obsługi klienta wpięciu JST z regionu płockiego i gostynińskiego” w ramach Programu 
operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020, Działanie 2.18 Wysokiej jakości usługi 
administracyjne. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Radny Jan Sieradzki: 
 Zapytał, w jaki sposób odbyła się selekcja urzędników do tego programu. Zauważył, że 

dobrze by było, aby klienci Urzędu Gminy odczuli, że ten projekt jest realizowany. 
Pracownik Urzędu Gminy Aleksandra Kozłowska wyjaśniła, że dobór został przeprowadzony 
przy wykorzystaniu ankiet przekazanych urzędnikom, które zawierały pytania odnośnie 
potrzeb szkoleniowych. Oprócz tego założeniem projektu było wdrożenie różnego rodzaju 
systemów dziedzinowych, które będą służyły poprawie jakości obsługi klienta. 
 
Następnie, wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 159/XVII/16 w sprawie przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego 
pn.: „Sprawność-kompetencja-satysfakcja-wysoka jakość obsługi klienta wpięciu JST 
z regionu płockiego i gostynińskiego” w ramach Programu operacyjnego Wiedza 
Edukacja Rozwój 2014-2020, Działanie 2.18 Wysokiej jakości usługi administracyjne 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego 
w m. Maszewo Duże i Nowa Biała. 
Na prośbę Przewodniczącego Rady Wójt określił położenie działek i poinformował, że 
wykup związany jest z budową drogi Nowa Biała – Maszewo Duże w ramach wykonanego 
projektu. Na pytanie Przewodniczącego Rady odpowiedział, że ceny zostały uzgodnione. 
 
Następnie, wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 160/XVII/16 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności 
związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo 
Duże i Nowa Biała (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z obciążeniem służebnością gruntową nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Stara Biała położonych w obrębie geodezyjnym Maszewo 
Duże. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Na prośbę radnego Marka Moderackiego Wójt poinformował, że projekt ten jest związany 
z wcześniej podjętą przez Radę Gminy uchwałą w sprawie zamiany działek gruntu 
położonych w Maszewie Dużym na działkę gruntu położoną w Ludwikowie. Projekt uchwały 
powstał na wniosek właściciela działki. 
Następnie, wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 161/XVII/16 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności 
związanych z obciążeniem służebnością gruntową nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Stara Biała położonych w obrębie geodezyjnym Maszewo Duże 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Przewodniczący Rady, wracając do swojego zaproszenia na Wigilię wszystkich osób 
obecnych na sali dodał, że zaproszenie obejmuje wszystkich sołtysów. 
 
O godz. 11.35 Przewodniczący Rady zarządził 5 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 11.40 wznowiono obrady. 
 
Ad. 14.  
Głos zabrali: 
Radny Stanisław Antoszkiewicz: 
 Poprosił o zamontowanie oświetlenia ulicznego przy drodze powiatowej w Ogorzelicach  

przy osiedlu. 
 Poprosił o remont schodów zewnętrznych w bloku przy ul. Bielskiej 5 w Ogorzelicach. 
Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz: 
 Zapytał, na jakim etapie jest projekt oświetlenia ul. Spacerowej w Brwilnie. 
 Zgłosił do naprawy uszkodzony w wyniku wypadku słup oświetlenia ulicznego przy ul. 

Spacerowej w Brwilnie. 
Radny Leszek Majczyna: 
 Podziękował Wójtowi za obecność na zebraniu wiejskim, które odbyło się w miłej 

atmosferze, a dyskusja dotyczyła spraw merytorycznych. 
 Zapytał Prezesa Zarządu Spółki „Stara Biała” Sp. z o.o. o stan realizacji kanalizacji 

sanitarnej w Ludwikowie.  
Radny Jan Sieradzki: 
 Zauważył, że również na zebraniu wiejskim w Starych Proboszczewicach dyskusja była 

merytoryczna, prowadzona w dobrej atmosferze. 
 Zapytał Prezesa Zarządu Spółki „Stara Biała” Sp. z o.o. Jarosława Rydzewskiego jakie 

są możliwości, aby w przyszłości zaprojektować kanalizację sanitarną w ul. Spółdzielczej 
w Starych Proboszczewicach. 
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Radny Marek Moderacki: 
 Podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do wybudowania skrzyżowania drogi 

wojewódzkiej Nr 559 z drogą powiatową w Mańkowie w kierunku Wyszyny, które będzie 
służyć również mieszkańcom sąsiednich miejscowości i gmin. 

 
Odpowiedzi Wójta: 
Na prośby radnego Stanisława Antoszkiewicza: 
 Wniosek zostanie rozpatrzony na styczniowym posiedzeniu  Komisji Budżetowej. 
 Schody zewnętrzne, z których co pewien czas odpadają płytki, zostaną naprawione 

w okresie wiosennym. 
Na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza: 
  Projekt oświetlenie ul. Spacerowej powinien zostać wykonany w br. 
 Urząd Gminy będzie interweniował w sprawie uszkodzonego słupa. 
W związku ze sprawą poruszoną przez radnego Marka Moderackiego: 
 Wójt wyraził nadzieję, że wkrótce na skrzyżowaniu dróg zostanie wybudowane 

oświetlenie. 
 
Radna Marianna Stawicka: 
 Poinformowała, że w Bronowie-Zalesiu, w związku z prowadzonymi pracami ziemnymi 

związanymi z budową linii wysokiego napięcia, zostały uszkodzone drogi oraz urządzenia 
melioracyjne. Zauważyła, że urządzenia melioracyjne są bardzo płytko zakopane 
i jakiekolwiek prace polowe z użyciem nowoczesnego sprzętu mogą je uszkodzić. Po 
interwencjach naprawy zostały wykonane, ale w sposób nienależyty. Wyraziła nadzieję, 
że wykonawca naprawi szkody. 

 Poinformowała, że mieszkający w pobliżu budowanej linii wysokiego napięcia są 
zaniepokojeni możliwością jej złego wpływu na zdrowie mieszkańców. 

 Poprosiła o wybudowanie placu zabaw w Bronowie-Zalesiu. 
 Poprosiła o wybudowanie oświetlenia na drodze powiatowej w Nowym Trzepowie od 

stacji PKP w kierunku Żukowa. 
Radny Marek Moderacki: 
 Zapytał, na jakim etapie jest projekt chodnika przy drodze wojewódzkiej Nr 559 

w Maszewie Dużym i Maszewie. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Poprosił o rozpatrzenie możliwości wybudowania placu zabaw na pustej działce przy ul. 

Mickiewicza, między przedszkolem a sklepem Lewiatan. Swoją prośbę uzasadnił tym, że 
plac zabaw przy przedszkolu jest zamknięty w czasie, kiedy przedszkole jest nieczynne. 

Radny Marek Krajewski: 
 Zapytał i możliwość wykonania kanalizacja sanitarnej w ul. Wycinki w Maszewie Dużym. 

 
Odpowiedzi Prezesa Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. 
Jarosława Rydzewskiego: 
Na pytanie radnego Leszka Majczyny: 
 Inwestycja jest w trakcie przygotowywania wniosku o dofinansowanie z PROW-u. Roboty 

nie zostały rozpoczęte 16 listopada, jak planowano, ponieważ rozważano możliwość 
włączenia kolektora do zakresu robót przewidzianego do realizacji w ramach wniosku do 
PROW-u. Jednak ostatecznie kolektor wybuduje spółka we własnym zakresie. 

Na pytanie radnego Jana Sieradzkiego: 
 W celu omówienia możliwości wybudowania kanalizacji sanitarnej w ul. Spółdzielczej Pan 

Rydzewski zaprosił radnego na rozmowę po zakończeniu sesji. 
Na pytanie radnego Marka Krajewskiego: 
 Zostało zlecone wykonanie projektu kanalizacji dla całego osiedla. Problemem jest 

uzyskanie zgody właścicielki działki, która nie zgadza się na przeprowadzenie kanalizacji 
przez jej grunt i zaproponowała wykupienie działki. 

 
Odpowiedzi Wójta: 
Na sprawy poruszone przez radną Mariannę Stawicką: 
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 Odnośnie budowy linii wysokiego napięcia i uszkodzenia melioracji – sprawa nie należy 
do zadań własnych gminy ale do spółki wodnej. Jeśli wykonawca linii je uszkodzi, jest 
zobowiązany do naprawienia szkód. 

 Odnośnie wpływu linii na zdrowie mieszkańców – linia wysokiego napięcia zostanie 
zaizolowana, więc jej oddziaływanie będzie znikome.  

 Odnośnie budowy placu zabaw – do projektu budżetu na 2017 rok został włączony 
projekt zagospodarowania terenu działki przeznaczonej na plac zabaw. 

 Odnośnie budowy oświetlenia ulicznego – zgłoszenie zostało potraktowane jako wniosek, 
który zostanie skierowany na posiedzenie Komisji Budżetowej. 

Na pytanie radnego Marka Moderackiego: 
 Odbyły się dwa spotkania z mieszkańcami, podczas których mogli oni skonsultować 

z projektantem projekt zjazdu z drogi do posesji. Następnie Wójt omówił stan 
zaawansowania inwestycji dodając, że jest już zgoda m. Płocka na zrzucanie wody 
deszczowej do kanalizacji w ul. Dobrzyńskiej, co jest dla gminy dobrym rozwiązaniem. 
Wójt przewiduje, że na przełomie lutego i marca 2017 r. będzie można wystąpić do 
Wojewody o wydanie ZRiD-u. Dokumentacja powinna zostać skompletowana do końca 
czerwca 2017 r. 

Na propozycję radnego Władysława Mikołajczyka: 
 Wójt zauważył, że Stare i Nowe Proboszczewice mają już plac zabaw przy przedszkolu, 

szkole i przy stadionie. Budowa kolejnego placu zabaw jest chyba nieuzasadniona. 
 Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz, odnosząc się do propozycji 

radnego Władysława Mikołajczyka zauważył, że Stare i Nowe Proboszczewice mają 
już trzy place zabaw a Brwilno ani jednego, więc należałoby zachować proporcję 
w realizacji potrzeb. 

Radna Marianna Stawicka: 
 Wracając do sprawy uszkodzenia melioracji zauważyła, że w niektórych miejscach jest 

ona zakopana płytko, nie więcej niż 40 cm pod powierzchnią, więc jest narażona na 
uszkodzenia. Dodała, że spółka wodna da sobie radę z tym problemem. 

 
Ad. 15. 
Salę obrad opuścił radny Hubert Murawski. 
 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
Sołtys Brwilna Krzysztof Perkowski: 
 Poprosił o sprawdzenie i naprawę, w ramach gwarancji, uszkodzeń na chodniku i ścieżce 

rowerowej przy ul. Spacerowej w Brwilnie. 
 Poprosił o nowe tablice informacyjne, ponieważ obecnie ogłoszenia wywiesza 

w miejscach niedostosowanych do tego celu. 
 Poprosił o plac zabaw w Brwilnie, ponieważ obecnie dzieci nie mają żadnego miejsca, 

w którym mogłyby się bawić. 
 
Salę obrad opuścił Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz. 
 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz: 
 Zauważył, że melioracja była wykonana ponad 30 lat temu i nie najlepiej ją zrobiono. 

Zastanawia się, w jaki sposób będzie można ją naprawić. Dodał, że w związku z budową 
linii energetycznej również drogi zostały zniszczone. 

 Chciał przypomnieć o swojej prośbie o plac zabaw w Bronowie- Zalesiu, ale ponieważ 
projekt zagospodarowania terenu został wpisany do projektu uchwały budżetowej na 
2017 r., więc serdecznie z góry za  to dziękuje. 

 Poinformował Prezesa Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. 
Jarosława Rydzewskiego, że mieszkańcy nie byli uprzedzeni o niskim ciśnieniu wody 
w dniu 24 listopada br. Poprosił, aby w przyszłości powiadamiać sołtysa z danego terenu 
o problemach z wodą, aby wiedział, co odpowiadać mieszkańcom. Przekazał opinie 
mieszkańców, że powstanie spółki to są koszty a efektów nie widać. 

 W imieniu własnym i większości sołtysów podziękował serdecznie za zaproszenie od 
Przewodniczącego Rady na Wigilię, ale uważa, że jest ono wymuszone, ponieważ 
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słyszał, że sołtysi mieli się sami zorganizować, więc uważa, że zaproszenie dotyczyło 
tylko radnych. 

 
Przewodniczący Rady zauważył, że głupoty nie ma co komentować, na Wigilię zaprosił, ale 
nikogo nie będzie ciągnął na siłę. 
 
Odpowiedź Prezes Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. 
Jarosława Rydzewskiego na sprawę poruszoną przez sołtysa Bronowa-Zalesia Bogdana 
Jachimowicza: 
 Spadek ciśnienia wody był spowodowany wykonaniem prac modernizacyjnych na stacji 

uzdatniania wody w Białej. Dodał, że w przyszłości postara się, aby informacja była  
lepsza. 

 
Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz: 
 W imieniu mieszkańców poprosił o  zamontowanie tablicy informacyjnej na osiedlu 

domków w Ogorzelicach. 
Sołtys Wyszyny Stanisław Wiśniewski: 
 Wrócił do sprawy zmiany kursu autobusu linii Nr 18. Stwierdził, że w chwili obecnej nikt 

nie wie, jak ta zmiana sprawdzi się w życiu. Zauważył, że inicjatywa zmiany trasy wyszła 
od mieszkańców Ludwikowa i Wyszyny. Dla wszystkich osób wysiadających nic się nie 
zmieni. Zmiana będzie dotyczyła wyłącznie wsiadających w Mańkowie, którzy będą 
jechać 5-6 min. dłużej. Koszt, który poniesie gmina wzrośnie o 4 tys. zł, ale za to  nie 
będzie potrzeby budowy pętli autobusowej, co by dużo więcej kosztowało. Dodał, że do 
złożenia wniosku w sprawie wydłużenia trasy autobusu został zobowiązany przez 
mieszkańców i to oni powinni ocenić, które rozwiązanie najbardziej im odpowiada. 

Sołtys Dziarnowa Andrzej Szpiek: 
 Bardzo serdecznie podziękował Wójtowi oraz radnym gminy i powiatu płockiego, w tym 

radnemu Leszkowi Dąbrowskiemu za wybudowanie nowego mostu na rzece Wierzbicy 
w miejscowości Dziarnowo. Zauważył, że inwestycja została zrealizowana w bardzo 
krótkim czasie od zgłoszenia, dzięki porozumieniu pomiędzy Gminą Stara Biała 
i Powiatem Płockim. Poprosił o udział w oficjalnym otwarciu mostu. 

Radny Marek Moderacki: 
 Wrócił do dyskusji na temat zmiany trasy autobusu linii Nr 18. Zgodził się, że budowa 

nowej pętli autobusowej będzie kosztem, jednak wydłużając trasę mieszkańcy będą 
jechali do 15 min. dłużej, ponadto trzeba będzie wybudować nowe przystanki 
autobusowe i postawić znaki drogowe, co też będzie kosztem, podczas gdy przy obecnej 
trasie już zostały wykonane zatoczki. Zaproponował, aby radni przedyskutowali ten temat 
i wyrazili opinię. 

 
Odpowiedzi Wójta: 
Na sprawy poruszone przez sołtysa Brwilna Krzysztofa Perkowskiego: 
 Stan chodnika przy ul. Spacerowej zostanie sprawdzony w obecności inspektora 

nadzoru, wykonawcy i sołtysa Pana Perkowskiego. 
 Sprawa tablic informacyjnych zostanie uporządkowana na początku przyszłego roku. 

Jest to również odpowiedź na prośbę sołtys Ogorzelic Janiny Antoszkiewicz. 
Wójt w uzupełnieniu swoich odpowiedzi udzielonych radnej Mariannie Stawieckiej: 
 W sprawie budowy linii wysokiego napięcia zauważył, że mieszkańcy nie interesują się 

tym, co jest planowane do zrobienia w okolicy, w której mieszkają. Informacja o tej 
inwestycji jest już przekazywana od 1,5 roku na tablicach informacyjnych i na stronie 
internetowej, a są osoby, które twierdzą, że nic o niej nie wiedzą. 

 Wracając do uszkodzonej melioracji – problemy w tej sprawie należy zgłaszać do 
Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych. Natomiast Urząd Gminy może 
pomóc w kontakcie z inwestorem. 

Na sprawy poruszone przez sołtysa Bronowa-Zalesia Bogdana Jachimowicza: 
 Odnośnie problemów z wodą – wody nie było tylko w Białej, natomiast w innych 

miejscowościach woda była, ale leciała pod mniejszym ciśnieniem. Wójt zauważył, że 
Maszewo Duże, które jest obsługiwane przez Wodociągi Płockie, ma co najmniej dwa 
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razy więcej planowych wyłączeń wody niż miejscowości obsługiwane przez naszą 
Spółkę. 

 Odnośnie nowego mostu w Dziarnowie Wójt poinformował, że największym 
beneficjentem było tu Ministerstwo Infrastruktury, które przekazało ok. 500 tys. zł, 
a Gmina Stara Biała i Starostwo po 350 tys. zł. Wójt podkreślił dobrą współpracę gminy 
i Starostwa przy tej i innych inwestycjach. 

Sołtys Wyszyny Stanisław Wiśniewski: 
 Poinformował, że w sobotę w Soczewce odbył się IV Zjazd Oddziału Powiatowego OSP. 

Oddział gminny reprezentowało ośmiu druhów, w tym z obecnych na sali Pan Wójt, Pan 
Dąbrowski, Pan Perkowski i Pan Wiśniewski. Dodał, że praca Oddziału Gminnego 
została doceniona, czego wyrazem jest wybór Lecha Dąbrowskiego na Wiceprezesa, 
Stanisława Wiśniewskiego na Sekretarza i Jana Kołodziejskiego na Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej. Sołtys Wiśniewski podziękował Wójtowi i radnym za dotychczasową 
dobrą współpracę oraz wyraził nadzieję, że nie ulegnie ona pogorszeniu, aby w 
przyszłości Oddział Gminny był na zewnątrz tak dobrze postrzegany, jak do tej pory. 
 

Przewodniczący Rady złożył gratulacje Oddziałowi Gminnemu i druhom wybranym do 
pełnienia funkcji. 
 
Ad. 16. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady XVII 
Sesji Rady Gminy Stara Biała. 
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